
Begroting 2020 is een begroting nieuwe stijl. Een mooie eerste aanzet die we gezamenlijk 
nog verder gaan ontwikkelen.  
Ik wil dan ook mijn dank uitspreken en een compliment geven aan de ambtelijke organisatie 
voor alle tijd en energie die zij hier in hebben gestoken.  

Het college presenteert een sluitende begroting maar geeft daar direct ook een 
winstwaarschuwing bij dat dit voor de jaren 2021 en verder niet vanzelfsprekend is.  
Is het dan nu wel verstandig om het begrotingstekort te onttrekken uit de Vrije Algemene 
Reserve? Want net zo als bij de begroting 2019, worden er meerjarige verplichtingen 
aangegaan die met incidentele middelen gefinancierd worden. Daarnaast is het structurele 
weerstandsvermogen negatiever geworden wat betekent dat geschatte structurele risico’s 
niet meer volledig met structurele middelen kunnen worden opgevangen.  
De tijd die u voor uzelf geclaimd had, bij het coalitieakkoord, om met een structurele 
oplossing te komen heeft wat ons betreft de termijnen al lang overschreden. We zitten al 
bijna op de helft van deze raadsperiode.  
Het wordt nu wel eens tijd want er zijn genoeg redenen om ons zorgen te maken over de 
toekomst. kosten Jeugdzorg, het gemeentefonds, de Regionale energiestrategie, 
omgevingswet e.d. 

 

Energietransitie 
Allemaal zullen we een bijdrage moeten leveren aan het klimaatakkoord. Hierbij gaat het 
niet alleen om andere vormen van energie maar zeker ook om energiebesparende 
maatregelen.   
De gemeente moet zelf initiatief nemen en vooruitstrevend durven te zijn door open te 
staan voor nieuwe initiatieven zoals waterstof.  
Als gemeente hebben we een voorbeeld functie richting onze inwoners en daar hebben we 
al een start mee gemaakt. Zo is het gemeentehuis al voorzien van zonnepanelen en gaat u 
de komende periode verkennen of het mogelijk is om het gemeentehuis aardgas loos te 
maken.  
Maar wat zijn uw ambities als het gaat om vervanging van het rijdend materieel. Hier 
kunnen wij niets over terugvinden.   
De PvdA vindt dat bij vervanging van het rijdend materieel de norm moet zijn emissie vrij, 
tenzij (motie) 

 

Fietspaden 
Eén van de ambities van het college is de instandhouding en kwaliteitsverbetering van het 
fietsnetwerk in Aa en Hunze. Deze fietspaden kunnen verschillende functies hebben en 
dragen bij aan het verhogen van de fietsmobiliteit.  
Over de aanleg van een aantal fietspaden is al een besluit genomen door de raad. De 
uitvoering is nog niet begonnen en wacht nog steeds op de grondverwerving.   
Gaan wij het in deze raadsperiode nog meemaken dat over die fietspaden gefietst gaat 
worden? 



En zou een doorfietsroute (fiets snelweg) ook een optie in onze gemeente zijn. Een manier 
om  inwoners te stimuleren om als alternatief de fiets te pakken naar het werk.  
Nu er toch ontwikkelingen zijn rondom de N34 zou onderzocht kunnen worden of het 
aanleggen van een doorfietsroute langs de N34 een optie zou zijn. Te starten in Gasselte om 
dan in Eelde aan te sluiten op de groene As.  
We vragen het college dan ook deze optie samen met de provincie, gemeente Tynaarlo en 
anderen partijen te gaan onderzoeken (motie) 

Bomenonderhoud 
Afgelopen jaren is een inhaalslag gemaakt met het achterstallig onderhoud van bomen. 
Begin oktober tijdens een informerende bijeenkomst zijn wij hierover bijgepraat. Het 
resultaat van deze grote inhaalslag is dat er iets meer dan 8000 bomen zijn verdwenen. 
Gekapt en niet weer herplant. Dit is absoluut geen wenselijke ontwikkeling gezien de 
klimaatproblematiek.  
Samen met GL vragen wij het college dan ook te onderzoeken of deze bomen  alsnog geheel 
of gedeeltelijk kunnen worden herplant en dat in de toekomst 100 % herplant wordt. Kan 
dat niet op de huidige plek dan maar op een andere plek in de gemeente.  (motie) 
 

Aanpak armoede 
In deze begroting schrijft het college dat zij samen met betrokken partijen invulling wil geven 
aan een vernieuwde aanpak. Maar dat was toch ook al de intentie van het Armoedepact 
2017? Wat is er in de afgelopen 2 jaar dan gebeurd? Waarom is er nog steeds geen beleid 
vastgesteld . 
De PvdA vindt dat er lang genoeg gepraat is en dat het nu tijd is voor actie!  
Zorgen voor vroegtijdige signalering en actieve ondersteuning  
Een voorzieningenwijzer kan eenvoudig ingezet worden om te kijken of mensen wel gebruik 
maken van alle regelingen.  Deze wijzer moet gebruikt worden door alle organisaties in Aa 
en Hunze die te maken krijgen met signalen of vragen over geldproblemen. De PvdA vraagt 
het college deze voorzieningenwijzer snel te introduceren in Aa en Hunze.(motie) 
 
Een ander belangrijk punt is voorlichting. Het onderwerp armoede uit de taboesfeer te halen 
en bespreekbaar te maken. Hier zou de gemeente een actieve rol in kunnen nemen. 
Bijvoorbeeld door op de gemeentepagina in de schakel regelmatig  aandacht te besteden 
aan dit onderwerp. 

 
En dan begin ik nog maar weer een keer over de klijnsmagelden.  
Op 8 november 2018 heeft het college zelf de motie Klijnsmagelden overgenomen. Nu een 
jaar later is er ondanks diverse toezeggingen nog steeds geen uitvoering gegeven aan de 
motie.  WAAROM NIET?????? 
 

  



Attenta 
Net zoals in 2019 wordt er zowel incidenteel als structureel extra geld gestoken in Attenta.  
Bij de voortgangsnota heeft het college gemeld ( en ik citeer) :  
de periode van bestaan van stichting Attenta is nog te kort om te kunnen bepalen of een 
structurele verhoging van de subsidie noodzakelijk is. Het jaar 2019 zal worden gebruikt om 
hiermee voldoende ervaring op te doen. Afhankelijk van de evaluatie over 2019 is eventueel 
een structurele aanpassing van het budget noodzakelijk. 
Maar er is nog geen evaluatie geweest en toch al wel extra geld?  
 

 

Gebiedsfonds 
Binnen de omgevingsadviesraad wordt gesproken over het gebiedsfonds en dat het nog niet 
duidelijk is welke bijdrage de gemeente aan dit fonds gaat doen. Zij hebben hierover ook een 
brief aan het college gestuurd.   
In de voortgangsnota 2019 heeft u aan de raad laten weten op korte termijn met een 
voorstel hierover te komen. Tot op heden heeft de raad nog niets ontvangen.  
Wanneer gaat dit gebeuren en kunt u ons uitleggen wat het bedrag van €37.000 voor het 
gebiedsfonds is dat op blz 172 van de begroting bij de toelichting op de baten en lasten per 
pijler staat. 

 
Tot zover onze bijdrage.  
 


